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P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.5.3.2015 
posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Olecku,  

odbytego w dniu 10 marca 2015 roku. 

 
 Na stan 8 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 7 – lista obecności                                  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego – 

Małgorzata Adameit. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej  – 

Inez Castellaz-Styczyńska, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

przywitał przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił porządek posiedzenia: 

 

1. Analiza projektu uchwały w sprawie powołania Oleckiej Rady Seniorów. 

2. Sprawy wniesione. 

3. Wolne wnioski. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Analiza projektu uchwały w sprawie powołania Oleckiej Rady Seniorów.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

stwierdził, iż radni otrzymali projekty uchwał w sprawie powołania Oleckiej Rady Seniorów, 

więc zaproponował, aby zgłaszali swoje uwagi. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz  

odnośnie zapisu §3 ust. 8 w brzmieniu „Do zgłoszenia kandydatów do rady, określonych w 

ust. 3 pkt 2, oprócz informacji określonych w ust. 7 pkt 1-6, należy dodatkowo dołączyć 

uchwałę lub inny dokument potwierdzający wytypowanie przedstawiciela przez zgłaszający 

podmiot lub organizację” poddała pod rozwagę, czy nie należałoby określić, jaki to miałby być 

dokument. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

wtrącił, że jego zdaniem należy wykreślić wyraz „uchwałę”, gdyż w zależności od organizacji 

są różne formy dokumentów. Powinno pozostać jedynie wyrażenie „dokument”, co można 

potem zweryfikować ze statutem organizacji. Jest to na tyle szerokie pojęcie, że będzie się w 

nim mieścić decyzja, zarządzenie, czy uchwała walnego zgromadzenia.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz  

odnośnie §3 ust. 3 w brzmieniu: 

„W skład Rady wchodzą: 

1) przedstawiciele osób, które ukończyły 65 rok życia, zamieszkałych na terenie miasta                 

i gminy Olecko, 
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2) przedstawiciele podmiotów działających na rzecz osób starszych, w szczególności 

przedstawiciele organizacji pozarządowych.” Zaznaczyła, iż trzeba spełnić dwa 

warunki. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zgodził się z radną i potwierdził, że zapis interpretuje w ten sposób, iż w skład rady będą 

wchodzić dwie grupy osób – seniorzy oraz przedstawiciele organizacji. Ci ostatni nie muszą 

mieć 65 lat i może okazać się, że w radzie seniorów będą osoby młode. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

stwierdził, że w Radzie Seniorów nie musi być wskazana granica wieku, a ta zaproponowana 

w statucie, jego zdaniem, jest za wysoka. Według ustawy przedstawicielami organizacji 

pozarządowych mogą być osoby młode, które w statutowej działalności mają wsparcie 

seniorów. Stąd byłby za tym, aby podyskutować nad granicą wieku.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

obawia się, aby nie okazało się, iż w Radzie Seniorów będą sami młodzi ludzie, bo rada ma 

aktywizować starszych mieszkańców gminy. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

uważa, że nie powinno zamykać się drogi osobom, które chcą być w radzie, np. harcerzom czy 

wolontariuszom. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym  rada powinna składać się również 

z członków, którzy działają na rzecz seniorów, a nie tylko samych seniorów. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz  

zwróciła uwagę, iż zgodnie z zapisem §3 ust. 3 pkt 1 w skład rady wchodzą przedstawiciele 

osób, które ukończyły 65 rok życia, zamieszkałych na terenie miasta i gminy Olecko, czyli 

przedstawiciele nie muszą mieć ukończonych 65 lat. Proponuje obniżenie granicy wieku.  

 

Kierownik Wydziału SOG – Inez Castellaz-Styczyńska 

wyjaśniła, że zadaniem Rady Seniorów będzie współpraca z Radą Miejską, bo od spraw 

młodzieżowych jest Olecka Rada Młodzieżowa. Ustawodawca miał na myśli to, aby 

zaktywizować ludzi starszych.  Zacytowała fragment art. 5 c ustawy o samorządzie gminnym. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

zaproponował, aby obniżyć granicę wieku do 60 lub 55 roku życia.  

 

Członek komisji – Justyna Cieślukowska  

zgłosiła propozycję, aby obniżyć wiek do 60 lat.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

poddał pod głosowanie zgłoszone propozycje. 

 

Komisja przy 5 głosach za i 1 wstrzymującym przyjęła propozycję, aby w skład Oleckiej Rady 

Seniorów wchodzili przedstawiciele osób, które ukończyły 55 rok życia.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

poddał pod głosowanie propozycję wykreślenia wyrażenia „uchwałę lub inny” z §3 ust. 8 

projektu statutu. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek, aby w § 3 ust. 8 projektu statutu wykreślić wyrażenie 

„uchwałę lub inny”. Przepis otrzymał następujące brzmienie: 
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„8. Do zgłoszenia kandydatów do rady, określonych w ust. 3 pkt 2, oprócz informacji 

określonych w ust. 7 pkt 1-6, należy dodatkowo dołączyć dokument potwierdzający 

wytypowanie przedstawiciela przez zgłaszający podmiot lub organizację”. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zastanawiał się, czy nie ograniczyć przedstawicieli podmiotów działających na rzecz osób 

starszych do połowy składu rady.  

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

jego zdaniem nie ma żadnego zagrożenia, a ustalenie proporcjonalności może być zgubne.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz  

zgłosiła, aby w tekście projektu statutu nie stosować skrótu „dot.”, który występuje w §2 pkt 5 

oraz w §4 ust. 12. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek, aby rozwinąć skrót „dot.” i wpisać w projekcie 

statutu wyraz „dotyczących”. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

odnośnie zapisu §3 ust. 4 projektu statutu w brzmieniu: „4. Członków Rady imiennie powołuje 

i odwołuje Burmistrz Olecka w drodze zarządzenia” zapytał, czy Burmistrz może nie powołać 

kogoś chętnego.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz  

jej zdaniem brakuje rozwinięcia punktu i zasad, dotyczących składu rady. Nie wiadomo, jak 

się wyłania te 10 czy 15 osób.  

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

dodał, że jego zdaniem, prezydium rady nie powinno być wybierane w głosowaniu tajnym. 

 

Członek komisji – Marian Prusko 

wtrącił, iż należy poczekać, aż rada zacznie działać i ewentualnie potem dokonywać zmian.  

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając powyższe zmiany, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie powołania Oleckiej Rady Seniorów. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

poinformował, iż do komisji wpłynęła odpowiedź na wniosek dotyczący określenia zakresu 

informacji, jakie radny może zamieszczać w BIP i na stronie www. Odczytał jej fragment. 

 

Członkowie komisji poprosili o przesłanie opinii mailem.  

 

Innych spraw wniesionych nie było. 

 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 3 – Wolne wnioski.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

poinformował, iż prosił o przekazanie do 16 lutego br. propozycji tematów do planu pracy 

komisji na 2015 r. Do tego czasu do biura rady nie wpłynęły żadne propozycje.  

Odczytał tematy zgłoszone na poprzednim posiedzeniu. 

Po krótkiej dyskusji komisja ustaliła następujący plan pracy na 2015 r.: 

 

 

Miesiąc Temat 

 

Kwiecień  Tryb prac nad projektem uchwały budżetowej.  

Budżet obywatelski. 

Inicjatywa lokalna. 

Czerwiec  Statut gminy Olecko – aktualizacja. 

 

 

Wrzesień  Konsultacje społeczne. 

 

 

 

 

Członek komisji – Paweł Giełazis 

zgłosił problem z wyborem organów Osiedla Siejnik II, gdyż na zebranie przyszło za mało 

osób, mimo iż ogłoszenia były w każdej klatce.  

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

zwrócił uwagę, iż osiedla nie mają swojego funduszu, tak jak sołectwa.  

 

 

Komisja jednogłośnie ustaliła, że posiedzenia będą odbywały się we wtorki, o godz. 14:00.  

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono.  

 

 

 

      Protokołowała                                                           Przewodniczący Komisji          

Małgorzata Adameit                                                       Wojciech Leonarczyk   


